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Helena Hagstedt, stadssekreterare, RSF 
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Katrin Rindlaug, strateg, RSF, § 108 
Jonas Nilsson, ekostrateg, RSF, § 109 
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SBF, § 111 
Lotta Israelsson, HR-direktör, RSF, § 112, 136 
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Per Wallstedt, strateg, RSF, § 119 - 122 
Isak Malm, projektledare, TKF, § 122 
Elisabeth Jonsson Höök, samverkansledare, RSF, § 123, 124 
Stefaan de Maecker, enhetschef, RSF, § 123, 124 
Linda Ehrlin Sjöberg, strateg, RSF, § 136 
Kristine Skår, förhandlingschef, RSF, § 136 

Datum för justering 23 april 2024 

Paragrafer § 109, 115, 119–120 och 122 justerades omedelbart 

Underskrifter Detta protokoll har justerats digitalt och saknar därför 
signaturer. 

 Sekreterare Helena Hagstedt 

 Ordförande Meit Fohlin 

 Justerare Johan Malmros  
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ANSLAG/BEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom 
anslag. 

Organ Regionstyrelsen 

Sammanträdesdag 2024-04-23 

Protokollet anslås 24 april 2024 

Anslaget tas ned 16 maj 2024 

Protokollets förvaringsplats Regionstyrelseförvaltningen  
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RS § 109 Remiss. Översyn och aktualisering av 
hamnarna av riksintresse för yrkesfiske 

Ärendenummer: RS 2023/2538 
Paragraf föregående instans: AU § 70 

Regionstyrelsens beslut 
•  Regionstyrelsen beslutar att till Havs- och vattenmyndigheten inlämna  

upprättat förslag till yttrande. 

Paragrafen justeras omedelbart. 
 

 

Sammanfattning 
Havs- och vattenmyndigheten (HaV) har remitterat ett förslag kring en 
revidering av riksintresseutpekandet för hamnar inom yrkesfisket. 55 hamnar 
minskas till 29. Myndigheten använder sex kriterier, där minst två måste vara 
uppfyllda för ett utpekande. 

Gotlands län skulle med det nya förslaget ha kvar en fiskehamn av riksintresse; 
Ronehamn. De övriga fyra, tidigare utpekade hamnarna (Visby, Slite, Herrvik, 
Vändburg) utgår enligt förslaget. 

Svenskt yrkesfiske har de senaste decennierna genomgått stora förändringar, 
främst illustrerad genom minskade bestånd av många kommersiellt viktiga 
arter, minskat antal fartyg samt inriktningen på storskaligt foderfiske. 

Havs- och vattenmyndigheten följer Boverkets rekommendationer kring att 
riksintressena ska vara aktuella och korrekta. Förslaget ifrågasätts av 
teknikförvaltningen som vill behålla riksintresseutpekandet även för Herrviks 
hamn, trots att hamnen inte uppfyller Havs- och vattenmyndighetens kriterier. 

Bedömning 
Riksintresseanspråk ska agera vägledande inom fysisk planering, och skall 
därför vara aktuella och korrekta. Boverket fastställer att beslut om områden av 
riksintresse skall vara motiverade utefter en nationell bedömning, där det ska 
finnas tydliga underlag som styrker att riksintresseanspråken antingen hyser 
värden av stor nationell vikt, alternativt att de behövs för att uppfylla Sveriges 
internationella åtaganden, eller behövs för att genomföra eller upprätthålla 
nationellt viktiga strukturer. 

I den sammanfattande beskrivningen av fiskesektorn framgår att Havs- och 
vattenmyndighetens bedömningsgrund för riksintressen för yrkesfisket dels är 
det yrkesmässiga fiskets intressen, samt i egenskap av betydande allmänintresse, 
fiskets förmåga att kunna bidra till livsmedelsförsörjningen och 
livsmedelsproduktion. 
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Havs- och vattenmyndigheten är tydlig med att utgångsläget i översynen har 
varit de värden och den vikt som landas i fiskehamnar idag, samt antal 
yrkesfiskefartyg som nyttjar hamnar som hemmahamn. Havs- och 
vattenmyndigheten har inte tagit historiska hänsyn och man har heller inte 
spekulerat i framtida funktion eller bedömt säkerhets- och 
försörjningsberedskapsfrågor.  

Svenskt yrkesfiske i havet har varit under stor förändring under det senaste 
årtiondet, där en allt större andel utgörs av ett industrifiske. År 2022 var 
närmare 77 procent av fångsten inte ämnad för humankonsumtion. Antal 
fartyg i flottan har under samma period minskat med cirka 30 procent, där 
antalet större fartyg samtidigt har ökat, fartyg som i idag delvis begränsas av 
befintlig hamnstruktur. 

Flertalet faktorer påverkar idag var och hur mycket som landas i de svenska 
fiskehamnarna, där utveckling av fiskemöjligheter, avstånd till aktuella 
fångstområden samt marknadspriser kan vara avgörande. Under 2022 landades 
större mängder fisk från svenskt yrkesfiske i utländska hamnar än i svenska.  

Ett mindre antal svenska hamnar står idag för huvuddelen av landningarna. 
Cirka 85 procent av den vikt som landats de senaste femton åren, landades i de 
tio främsta hamnarna. Under samma period landades ungefär hälften av det 
landade värdet i de tio främsta hamnarna. 

Teknikförvaltningen ställer sig inte bakom Havs- och vattenmyndighetens 
förslag utan menar att, förutom Ronehamn, även Herrviks hamn ska vara kvar 
som riksintresse, en ståndpunkt som delas av samhällsbyggnadsförvaltningen. 
Teknikförvaltningen anför en rad skäl för Herrvik. Dit hör att hamnen är bas 
för i dagsläget fem yrkesverksamma fiskefartyg, att hamnen har varv med 
tillhörande slip, att det finns en beredningsverksamhet på platsen som 
omhändertar fisk som landas. Teknikförvaltningen menar att 
riksintresseutpekandet för Herrviks hamn är viktigt för att säkerställa fortsatta 
möjligheter till att bedriva både små- och storskaligt kustnära fiske. Övriga 
argument framgår av yttrandet.  

Regionstyrelseförvaltningen kan konstatera att Herrviks hamn inte klarar de 
kriterier för riksintresseutpekande som Havs- och vattenmyndigheten använder 
sig av. I Havs- och vattenmyndighetens remissunderlag framgår också att flera 
kustlänsstyrelser, som utgjort en beredningsgrupp under arbetets gång, påpekat 
att dagens struktur på det svenska fisket inte helt och fullt bör styra 
riksintresseutpekandet, utan att andra hänsyn, exempelvis kring 
försörjningsberedskap, också bör tas. 

Havs- och vattenmyndigheten vidhåller sin modell för riksintresseutpekande, 
och har – sett till Boverkets rekommendationer – rätt i sak. Riksintresseanspråk 
ska agera vägledande inom fysisk planering, och skall därför vara aktuella och 
korrekta. 
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Herrviks hamn har ingen nationell betydelse, men är viktig för det regionala 
yrkesfisket på Gotland. Ett yttrande som påpekar det kommer sannolikt inte ha 
någon inverkan på Havs- och vattenmyndighetens slutliga beslut, men kan vara 
lämpligt att framföra ändå. 

Regionstyrelseförvaltningen delar teknik förvaltningens bedömning och 
föreslår därför att Regionstyrelsen beslutar att till Havs- och 
vattenmyndigheten inlämna upprättat förslag till yttrande.  

Ärendets behandling under mötet 
Ärendet föredras av Jonas Nilsson, ekostrateg, regionstyrelseförvaltningen. 

Jennifer Medin (MP) yrkar att första meningen i andra stycket i yttrandet 
ändras till: ”Generellt anser Region Gotland att riksintresseöversynen borde 
haft en bredare ansats för att undvika att riksintresseutpekandet i sig ytterligare 
befäster och premierar det redan dominerande, och ur hållbarhetssynpunkt 
ytterst tveksamma, storskaliga foderfisket.” 

Johan Asplund (KD) bifaller Jennifers Medins (MP) yrkande om 
omformulering. 

Ordförande ställer proposition på regionstyrelseförvaltningens förslag med 
föreslagna ändringar och finner att det bifalls.  

Beslutsunderlag 
Remiss. Havs- och vattenmyndigheten, inkom 2023-12-19 
Remissvar teknikförvaltningen, daterad 2024-02-11 
Förslag till yttrande regionstyrelseförvaltningen, daterad 2024-02-21 
Regionstyrelseförvaltningen tjänsteskrivelse, daterad 2024-02-21 

Skickas till 
TKF/FC 
TKF/hamnavdelningen 
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RS § 115 Förslag till fortsatt arbete med kultur 
och hälsa 

Ärendenummer: RS 2024/124 
Paragraf föregående instans: KFB § 12 

Regionstyrelsens beslut 
• Ärendet hanteras vidare i budgetberedningen 2024 där äskandet om 700 

000 kronor hanteras tillsammans med övriga nämnders äskanden. 

Paragrafen justeras omedelbart. 
 

 

Sammanfattning 
Under 2022 initierade Kulturenheten och programmet Hälsa genom hela livet 
(HSF/SOF/UAF/RSF) ett samarbete för att nå grupper i samhället i riskzon 
för psykisk ohälsa med fokus på unga och ensamma äldre. Samarbeten inleddes 
även med kulturinstitutioner, studieförbund, vårdcentralen i Hemse, elevhälsan 
och Första linjen. En av slutsatserna är att det behövs nya samarbeten för att 
hantera en målgrupp som söker vård idag för att de inte mår bra, men som inte 
har medicinska behov. I kultur- och hälsa arbetet prövades insatser för dessa 
målgrupper. Hantverk, biblioterapi/shared reading och dans var insatser som 
provades med ett lyckat resultat.  

Regionstyrelseförvaltningen fick 2023 i samband med slutrapportering av detta 
arbete i uppdrag att återkomma med hur Region Gotland framåt kan arbeta 
med uppdrag, ansvar, resurssättning och samverkan för att ett brett arbete med 
kultur och hälsa ska kunna fortsätta enligt målen i Hälsa genom hela livet.  

Med slutsatserna från arbetet under 2022 och 2023 föreslås nu att Region 
Gotland ska tillhandahålla en kontinuerlig verksamhet av hälsofrämjande 
kulturinsatser via primärvård och primärvårdsnära verksamhet som löpande 
kan utvecklas och utvärderas. Ett tjänsteutrymme på 50 procent behövs för att 
kunna samordna, utveckla och följa upp insatserna samt verksamhetsmedel för 
att täcka kostnaderna för insatserna riktade till deltagarna.  

Den senaste folkhälsoundersökningen visar att psykisk ohälsa ökar på Gotland. 
En fjärdedel av den gotländska befolkningen har lågt socialt deltagande, 
ensamhet klassas som lika farligt som rökning och vården ser att det finns en 
grupp som söker vård för att de inte mår bra, men som inte har medicinska 
behov. Särskilt sårbara grupper är unga och ensamma äldre.  

Arbetet som föreslås på Gotland liknar kultur- och hälsa-arbetet i andra 
regioner med tvärsektoriell samverkan i fokus utgående från 
kulturförvaltningar runtom i landet. Området tar avstamp i pågående forskning 
på internationell och nationell nivå och ett nationellt nätverk samlar sedan 25 
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år experter och numera även regionala och kommunala samordnare årligen. 
Insatserna som föreslås utgår ifrån beprövade metoder nationellt och 
erfarenheterna från de två senaste årens arbete på Gotland.  

Kulturaktiviteter för målgrupperna utformas med låga trösklar och bygger på 
att stärka det friska hos individen. Syftet är att leda till förbättrat mående såväl 
som ett minskat behov av vårdinsatser.  

Insatser som föreslås är bland annat litteratur för hälsa, hantverk för hälsa och 
dans för hälsa. Insatser erbjuds till personer över hela ön i samverkan med 
primärvård och primärvårdsnära verksamhet i till exempel Hemse, Visby och 
Slite. Föreslagen nivå är att hålla igång två grupper per år inom varje område, 
där en grupp bestående av upp till tio personer ses åtta till tio gånger under en 
termin. I samband med avslut av insatsen informeras och uppmuntras 
deltagande i ordinarie verksamheter inom exempelvis bibliotek, studieförbund 
eller i föreningsform. Insatsen bedöms totalt kosta 700 000 kr per år inklusive 
ett tjänsteutrymme för planering, samordning, uppföljning och 
omvärldsbevakning.  

Planering och samordning av insatserna sker över flera förvaltningar, inom 
ramen för en formaliserad samverkan i hälsofrämjande nätverk (även på 
nationell nivå) och med god kännedom om kulturen på Gotland. Samordnaren 
placeras på Kulturenheten inom regionstyrelseförvaltningen då arbetet till stor 
det liknar arbetet med kulturgarantin som i samverkan med utbildnings- och 
arbetslivsförvaltningen köper in kultur till skolor på Gotland. Samordnaren bör 
även ingå i det nationella nätverket för kultur och hälsa där Gotland idag ännu 
inte är representerat.  

Bedömningen är att Region Gotland med kultur- och hälsa-insatser kan 
förebygga och stärka psykisk hälsa hos utsatta målgrupper i samhället, minska 
ofrivillig ensamhet och avlasta vården när det handlar om individer som i 
första hand inte bör behandlas medicinskt. Genom att insatserna förmedlas 
genom primärvård och primärvårdsnära verksamhet kan helt nya målgrupper 
nås som idag inte nås genom befintliga strukturer för kulturen.  

Satsningen knyter an till uppfyllandet av den regionala utvecklingsstrategins 
genomförandeprogram Kraftsamling för hälsa och ett socialt hållbart Gotland 
samt programmet Hälsa genom hela livet. 

Bedömning 
Mot bakgrund av den ökade ohälsan och ensamheten i samhället bedömer 
regionstyrelseförvaltningen att nya metoder krävs för att förebygga och 
behandla psykisk ohälsa på Gotland. En kontinuerlig insats på kultur och hälsa 
har potential att öka hälsan hos befolkningen, minska ofrivillig ensamhet samt 
skapa en ökad hållbarhet för vården i samband med den målgrupp som söker 
vård, men som inte bör behandlas medicinskt. En insats av detta slag är också 
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ett sätt att stimulera kulturaktörer som verkar inom fältet, till exempel 
studieförbund på Gotland.  

Arbete med kultur och hälsa pågår runtom i kommuner och regioner i hela 
landet och vilar på forskning och ett medvetet, systematiskt arbete. Med två års 
erfarenhet av lyckosam tvärgående samverkan på Gotland är bedömningen att 
verksamheten bör fortsätta i en permanent struktur inom Region Gotland med 
regelbunden uppföljning och utvärdering.  

Insatser inom kultur och hälsa går i linje med Region Gotlands kulturplan och 
dess intentioner med fokusområdet social hållbarhet med syftet att ”främja 
allas möjligheter till kulturupplevelser, där kultur kan utgöra en viktig faktor för 
gemenskap och inkludering.” Samt kulturplan mål 1.1, Kultur och hälsa: att 
”öka kompetensen och utveckla nya verksamheter inom området kultur och 
hälsa i tvärsektoriella samarbeten.” 

Insatsen är även del i arbetet med Kraftsamling för ett socialt hållbart Gotland 
exempelvis mot målen ”psykiskt välbefinnande är jämlikt fördelat”, med 
insatser som syftar till att motverka ofrivillig ensamhet, målet ”vi rör oss en 
timme varje dag”, där dans är en av insatserna. Även ”alla kan delta i den 
demokratiska samhällsutvecklingen” är ett relevant mål samt programmet 
Hälsa genom hela livet genom att med föreslagen verksamhet bidra till 
”insatser för upplevd trygghet att delta i samhället”. 

Bedömning av konsekvenser i tvärperspektiv 

1. Rättslig grund/rättsligt perspektiv 

 Ej aktuellt.  

2. Ekonomiskt perspektiv 

 Satsningen skapar ekonomisk hållbarhet genom att avlasta vården med 
gruppinsatser för personer i ofrivillig ensamhet, istället för att upprätthålla 
enskilda möten med vårdgivare.  

3. Barnperspektiv 

 Unga med psykisk ohälsa är en av målgrupperna. Dansmetoden föreslås, med 
möjligt till utveckling av nya insatser. Var fjärde ungdom i högstadiet och 
gymnasiet upplever ensamhet.  

4. Jämställdhetsperspektiv 

 Uppföljning och medveten utveckling av insatserna krävs för att säkerställa att 
de utformas så att de kan nå rätt grupper och bidra till jämlik hälsa.  

5. Landsbygdssäkring/geografiskt perspektiv  
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 Bedömningen är att insatserna kan genomföras spritt över ön i Hemse, Visby 
och Slite.  

6. Klimat och miljöperspektiv 

 Bedömningen är att insatsen inte har någon påverkan på klimat och miljö. 

Ärendets behandling under mötet 
Ärendet föredras av Paola Ciliberto, enhetschef och Angelica Andersson Fihn, 
avdelningschef, regionstyrelseförvaltningen. 

Ordförande ställer proposition på kultur- och fritidsberedningens förslag och 
finner att det bifalls.  

Beslutsunderlag 
Regionstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-03-06 
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RS § 119 Långsiktig lösning Slite ishall - 
sekretess 

Ärendenummer: RS 2023/146 
Paragraf föregående instans: KFB § 17 

Regionstyrelsens beslut 
• Regionstyrelsen beslutar att ärendet hanteras vidare i budgetberedningen. 

Paragrafen justeras omedelbart. 
 

 

Ärendets behandling under mötet 
Ärendet föredras av Per Wallstedt, strateg, regionstyrelseförvaltningen. 

Ordförande ställer proposition på kultur- och fritidsberedningens förslag och 
finner att det bifalls. 
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RS § 120 Fritidsbanken - långsiktig lösning 

Ärendenummer: RS 2023/875 
Paragraf föregående instans: KFB § 18 

Regionstyrelsens beslut 
• Ärendet hanteras vidare i budgetberedningen och äskandet om 1,5 

miljoner kronor för etablering av IOP inom Fritidsbanken behandlas 
tillsammans med övriga nämnders äskanden.  

• Om medel tilldelas får regiondirektören i uppdrag att teckna ett idéburet 
offentligt partnerskap (IOP) med RF-Sisu Gotland för perioden 2025-
2027 för Fritidsbanken. 

Paragrafen justeras omedelbart. 
 

 

Sammanfattning 
Fritidsbanken på Gotland, startad i september 2017, bygger på en cirkulär 
ekonomi och erbjuder gratis utlåning av återanvända idrottsprylar till de som 
saknar utrustning för idrott. Verksamheten stöttades initialt av 
arbetsmarknadsdepartementet och Arbetsförmedlingen Gotland, och 
finansierades senare med arbetsmarknadsstöd, projektmedel och eget kapital. 
RF-Sisu Gotland har hela tiden varit huvudman för verksamheten. 

Inför 2022 fick RF-SISU Gotland extra verksamhetsstöd från Region Gotland 
för att utveckla och driva Fritidsbanken. Uppdraget inkluderade att 
upprätthålla ordinarie verksamhet, återrekrytera barn och ungdomar till 
aktivare livsstil samt rikta insatser mot skolor, ungdomsgårdar och idrottssvaga 
områden, främst genom uppsökande verksamhet. Fritidsbankens grundpelare 
är att alla får låna, allt är gratis, och utrustningen återanvänds. Verksamheten 
stöder regionala mål, såsom att öka fysisk aktivitet och främja psykiskt 
välbefinnande. Insatserna har inkluderat uppsökande verksamhet, samverkan 
med skolor och evenemang, samt utlåningsverksamhet i Klintehamn och 
Visby. Lokalen i Klintehamn har sagts upp, och utlån koncentreras nu till 
Visby. 

Beslutet 2022 möjliggjorde att verksamheten kunde bedrivas under 2023 och 
2024 men från 2025 finns inga medel i förvaltningens budget att fortsätta ge 
verksamheten stöttning ekonomiskt. Därför fick förvaltningen ett uppdrag 
2023-04-26 RS § 123 att återkomma med förslag på hur finansieringen kunde 
säkerställas på lång sikt. 

För att uppnå hållbarhet och långsiktighet föreslås ett idéburet offentligt 
partnerskap med RF-SISU Gotland. För att implementera detta föreslås en 
utökad budget på 1,5 mnkr för Kultur- och fritidsavdelningen. Detta inkluderar 
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historiska kostnader och en uppskattad budget för framtida satsningar, särskilt 
inom uppsökande verksamhet. 

Budgeten skulle stödja mål från regionala utvecklingsstrategin och 
Fritidsplanen, inklusive ökad rörelse, tillgänglighet till fritidsaktiviteter för alla, 
och främjande av en aktiv fritid oavsett bakgrund. En IOP med RF-SISU 
Gotland förväntas bidra till att uppnå dessa mål och säkerställa långsiktig 
hållbarhet i Fritidsbankens verksamhet. 

Bedömning 
Förvaltningen ser stora fördelar med verksamheten som Fritidsbanken 
bedriver. Utlåningen av verksamhet sänker trösklar och ger potential för fler att 
deltaga i aktiviteter, vilket i sin tur ger förutsättningar för fler att röra sig med. 
Behovet av att hitta en långsiktig och hållbar lösning för Fritidsbankens 
verksamhet är stort. Det är en verksamhet som år från år har haft osäkerhet 
hur finansiering ser ut, vilket i sin tur resulterar i en svårighet att planera sin 
verksamhet långsiktigt, inte minst gällande uppsökande verksamhet och hur 
nya målgrupper ska nås. Ett IOP skulle kunna ge förutsättningar för att 
utveckla verksamheten ytterligare, och med det Region Gotlands 
måluppfyllelse.  

Ärendets behandling under mötet 
Ärendet föredras av Per Wallstedt, strateg, regionstyrelseförvaltningen. 

Ordförande ställer proposition på kultur- och fritidsberedningens förslag och 
finner att det bifalls. 

Beslutsunderlag 
Regionstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-03-22 
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RS § 122 Verksamhetsanpassning Rävhagen 

Ärendenummer: RS 2022/79 
Paragraf föregående instans: KFB § 200 

Regionstyrelsens beslut 
• Ärendet hanteras vidare i budgetberedningen 2024 och investerings- och 

driftsäskandet hanteras tillsammans med övriga nämnders äskanden. 
• Regionstyrelseförvaltningen återkommer till budgetavstämning 2024 med 

slutrapport i ärendet. 

Paragrafen justeras omedelbart. 
 

 

Sammanfattning 
Wisby ridklubb har påpekat utmaningarna med att driva ridhuset och 
ridbanorna på Rävhagen. 2022 identifierades behovet av investeringar i den 
befintliga ridanläggningen och stöd erhölls. En förstudie 2022 undersökte 
möjligheten att anlägga en ny ridbana på Rävhagen. Trafiken från pågående 
byggnadsprojektet Stenhuggaren gjorde den befintliga banan olämplig och en 
ny plats övervägdes på åkermarken bakom ridhuset. Förslaget föll dock på 
grund av osäkert tidsperspektiv, högspänningsledningar och pris. 

Regionstyrelseförvaltningen fick i uppdrag att granska Rävhagen 1:3, tidigare 
konstgräs och grusplan, för att se hur den kunde anpassas till ridsportens 
behov, detta utifrån att konstgräsplanen på området flyttades. En arbetsgrupp 
med deltagare från ridsportförbundet skapade ett funktionsprogram för en ny 
ridbana. Den planerade anläggningen inkluderar byggnad, förråd, ridbana, 
läktare, domartorn, vattenposter, sop- och gödselhantering, belysning, staket, 
mobilt staket, ridslinga, tillgänglighetsanpassning, parkering, ljudanläggning och 
digital tidtagning. Ridbanan skulle placeras där konstgräsplanen tidigare låg. 

Kostnadsuppskattningen inkluderar mark, byggnader, ledningsarbeten och 
belysning. Investeringskostnaden beräknas till 67,5 mnkr med en 
avskrivningstid på 33 år. Driftsdialog pågår med ridsportförbundet och en 
tidsplan föreslår totalt 18-24 månaders byggprocess efter bygglov. 

Kommunekologen har bedömt att åtgärden kan genomföras utan större 
negativ påverkan på naturvärden. 

Den preliminära driftskostnaden, det vill säga internhyran till 
fastighetsförvaltningsavdelningen, beräknas ligga på runt 4 mnkr. Den summan 
måste dock kompletteras med kostnader för verksamhetsdriften vilket innebär 
att totalkostnaden kommer att bli högre än dessa 4 mnkr. Detsamma gäller 
investeringsutgiften som fortfarande behöver kompletteras med inventarier för 
att drifta anläggning och inventarier för att hyra ut den. 
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Förstudien kommer att fortsätta med att undersöka driftkostnader, driftsform, 
intern hyra och infrastruktur. Målet är att förbättra ridsportens förutsättningar 
på Gotland genom två steg. Steg ett med en utomhusyta och steg två genom 
att utveckla inomhusanläggning. Förstudie av etapp 2 - ridhus - förväntas 
påbörjas efter sommaren det vill säga när slutrapporten för ridbanan är klar. 

Bedömning 
Utformningen av förslaget till ny ridbanan är framtaget utifrån de behov som 
gotländsk ridsport gemensamt har tagit fram. En arbetsgrupp bestående av 
representanter från ridklubbarna på Gotland har tagit fram 
funktionsprogrammet som ligger till grund för gestaltningen av området. Det 
är framtaget för bästa funktionalitet och nyttjande enligt ridsporten själva.  

Det är en nationell trend att allt fler kommuner anlägger anläggningar till 
ridsporten. På Gotland har vi än så länge ingen sådan. Detta är ett första steg 
att tillgodose behovet även hos ridsporten, steg 2 är att se över möjligheterna 
för en till inomhusanläggning för ridsport, även den att placeras på Rävhagen. 
Även för steg 2 behöver Region Gotland utreda driftsform för att få fram 
bästa möjliga lösning. Trots den tuffa ekonomiska situationen för Region 
Gotland anser förvaltningen att en investering i en ridanläggning viktig. Detta 
för att få en jämnare fördelning av regionägda anläggningar gällande nyttjande 
för tjejer respektive killar. En ridanläggning skulle göra Region Gotland 
anläggningsbestånd mer jämställt sett till nyttjandet, därav är det en angelägen 
investering. 

Driftskostnaden behöver utredas närmare till slutrapporten som kommer att 
vara klar till Budgetavstämningen 2024. 

Bedömning av konsekvenser i tvärperspektiv 

1. Rättslig grund/rättsligt perspektiv 

 Bedömningen är att perspektivet ej är aktuellt i detta ärende. 

2. Ekonomiskt perspektiv 

 Bedömningen är att förvaltningen är medvetna om det ansträngda läget i 
Region Gotland ekonomi och de utmaningar som finns. Förvaltningen anser 
dock att detta är ett projekt som bör prioriteras då det skulle säkerställa en 
anläggningsform, i detta fall ridbana, som inte finns i regionens egen regi ännu 
och där behovet är stort.  

3. Barnperspektiv 

 Bedömningen är att en ridbana placerad i Visby skulle avsevärt kunna öka 
möjligheter för aktiviteter för barn och ungdomar både i närliggande området, 
men även för Gotland som helhet med möjligheten till tävlingar och 
träningsläger. 
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4. Jämställdhetsperspektiv 

 Bedömningen är att en ridbana skulle vara en bra satsning ur ett 
jämställdshetsperspektiv i och med det underskott på regionala anläggningar i 
denna form. Ridsport överlag är en idrott dominerad av tjejer som utövare, 
men det finns ingen regionalt ägd och driven anläggning. Denna snedvridning 
av anläggningar och resurser skulle rättas upp till viss del med denna 
investering. 

5. Landsbygdssäkring/geografiskt perspektiv  

 Bedömningen är att även om den nya ridbanan placeras i Visby är det viktigt 
att komma ihåg att ridsporten är stor även på landsbygden. Förvaltningen gör 
bedömningen att en anläggning i Visby kan komma utövare och föreningar 
även utanför Visby till gagn, detta genom en utökad möjlighet att arrangera 
tävlingar och andra arrangemang på den nya banan. 

6. Klimat och miljöperspektiv 

 Bedömningen är att den föreslagna ebb- och flodbanan ger en avsevärt mindre 
förbrukning av vatten än vad som annars skulle behövas. En ebb- och 
flodbana är självreglerande i vattentillförseln i ett slutet system så behov av att 
kontinuerligt vattna banan, så som annars är brukligt, finns inte. På så sätt blir 
klimatpåverkan avsevärt mindre. Ett visst resande inom Gotland kan uppstå då 
föreningar och utövare på landsbygden ska ta sig till banan, men det hade 
uppstått oavsett var ridbanan hade placerats.   

Ärendets behandling under mötet 
Ärendet föredras av Per Wallstedt, strateg, regionstyrelseförvaltningen och Isak 
Malm, projektledare, teknikförvaltningen. 
 
Ordförande ställer proposition på kultur- och fritidsberedningens förslag och 
finner att det bifalls. 

Beslutsunderlag 
Utlåtande kommunekolog daterad 2024-02-05 
Rävhagen ridanläggning delrapport förstudie daterad 2024-02-16 
Regionstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-03-06 
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